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Protokół 

z posiedzenia Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku Publicznego  

Rady Miejskiej w Więcborku z dnia 28.11.2017 r. 

 

 

Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku.  

 

Posiedzenie trwało od godz. 12:30 – 13:40.  

 

Obecność według załączonej listy obecności.   

 

Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli:  

 

1. Zastępca Burmistrza Więcborka – Jacek Masztakowski 

2. Dyrektor MGOPS – Tomasz Siekierka 

3. Komendant Powiatowy Policji – insp. Paweł Zawada 

4. Zastępca Komendanta Powiatowego Policji - mł. insp. Dariusz Jędrzejczak 

5. Kierownik Posterunku Policji - asp. szt. Arkadiusz Sontowski 

 

Na wstępie Przewodnicząca Komisji p. Beata Lida powitała wszystkich zebranych 

przypominając przesłaną wcześniej Radnym tematykę porządku obrad. Poinformowała  

o wprowadzeniu do porządku obrad punktu związanego z pismem przesłanym przez Powiatową 

Komendę Policji w sprawie dofinansowania zakupu samochodu. Po zmianie porządek 

przedstawia się następująco: 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania 

Rodziny na lata 2018-2020. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

3. Bezdomność i ubóstwo w Gminie Więcbork. 

4. Wniosek w sprawie dofinansowania zakupu samochodu dla Policji. 

5. Sprawy różne. 

 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o przegłosowanie porządku obrad. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie pozytywnie. 

 

Ad. 1.  

Projekt Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2018-

2020 przedstawił T. Siekierka. Wyjaśnił, że opracowanie i realizacja 3 letnich programów 

wspierania rodziny jest zadaniem własnym gminy, wynikającym z zapisów ustawy  

o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. Program podobny jest do bieżącego 

opracowanego na lata 2015-2017. Program obejmuje wsparciem rodziny dysfunkcyjne z 

problemami alkoholowymi.  
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Radni nie wnieśli pytań ani uwag do projektu programu. 

 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o przegłosowanie projektu uchwały. 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie pozytywnie. 

 

T. Siekierka przedstawił projekt Uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania narkomanii na 

rok 2018. 

Wyjaśnił, że dokument zawiera diagnozę problemu konsumpcji napojów alkoholowych i 

uzależnienia od alkoholu, cele programu, zadania przewidziane do realizacji, kwoty 

przeznaczone na poszczególne działania.  

 

Radny R. Kałaczyński zapytał o liczbę wniosków wpływających do Komisji. 

 

T. Siekierka odpowiedział, że średnio rocznie wpływa ok. 70 wniosków. Jego zdaniem ma na 

to wpływ świadomość ludzi, możliwość znalezienia pomocy oraz chęć pozyskania pomocy. 

 

Pytań nie było. 

 

Przewodnicząca Komisji poprosiła o przegłosowanie projektu Uchwały. 

 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie pozytywnie. 

 

Ad. 3. T. Siekierka przedstawił informacje dotyczące bezdomności i ubóstwa w Gminie 

Więcbork. 

 

Poinformował, że w 2017 r. nastąpił nieznaczny wzrost osób korzystających z pomocy Ośrodka 

– pomocy socjalnej, natomiast niekoniecznie wzrost pomocy finansowej. Oznacza to, że skala 

ubóstwa maleje. Wpływ na to ma na pewno Program 500 Plus.  

W zakresie bezdomności Ośrodek przez 3 miesiące finansował schronisko dla osoby 

bezdomnej. Obecnie posiada status osoby bezdomnej, ale posiada wynajęty pokój, więc sprawy 

zostały uregulowane. Na dzień dzisiejszy nie ma zagrożenia. Zmieniły się przepisy w tym 

zakresie, które mówią, że samorząd powinien mieć swoją noclegownię lub zadbać  

o porozumienie z noclegownią na innym terenie. Opłacona zostaje gotowość całoroczna. 

Stawka wynosi 20 zł za dzień. W cenę wliczone jest śniadanie. Osoba może przebywać od godz. 

17.00 do 8.00 rano, później należy noclegownię opuścić. W schronisku natomiast wchodzi w 

grę pobyt całodobowy. 

 

Radny R. Kałaczyński zapytał o możliwość organizacji schroniska na terenie gminy. 

 

T. Siekierka odpowiedział, że zorganizowanie schroniska wiąże się z szeregiem wymogów, 

zgodnych z przepisami prawa, zatrudnieniem kadry, itp.  

 

Radny R. Kałaczyński pytał co z bezdomnymi będącymi obywatelami innych państw? 

 

T. Siekierka odpowiedział, że takich sytuacji nie ma w naszej gminie. Nikt nie zgłosił się o 

pomoc. 

 

Więcej pytań nie było. 

 

Ad. 4 Przewodnicząca Komisji B. Lida poinformowała o wniosku jaki wpłynął do Komisji w 

sprawie dofinansowania zakupu samochodu policyjnego w kwocie 35 tys. zł. Poinformowała, 
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że widzi zagrożenia skierowane do dzieci, obserwujemy napływ osób z zagranicy do naszego 

powiatu – ok. 2 tys. Zakup auta tylko do działań podejmowanych na terenie gminy byłby 

pozytywnym działaniem. 

 

Komendant Powiatowy Policji P. Zawada podziękował za współpracę i przychylność Komisji. 

Przedstawił w skrócie dane statystyczne związane z przestępczością, np. spadek ilości 

przestępstw, kradzieże mienia. Obserwujemy tendencję wzrostową przestępstw narkotykowych 

czy interwencji oraz wykroczenia. Dla porównania w 2015 r. zanotowano 927 interwencji,  

w 2016 r. 978, a w 2017 r. już 1085. Policjanci patrolują cały obszar gminy. W 2017 r. udało 

się wspólnie zorganizować wsparcie w postaci 4 funkcjonariuszy, co w przeliczeniu daje 86 

służb 2 osobowych. Patrole były zauważane. Środki w wysokości 13 tys. zł dofinansowania 

zostały wykorzystane. Obiecałem również, że następny radiowóz trafi do gminy Więcbork. 

Skoda Yeti trafiła na teren gminy. Zakup samochodu pomógłby w poprawianiu 

bezpieczeństwa.  

 

B. Lida odpowiedziała, że bardzo pozytywnie ocenia współpracę. Jeśli Rada znajdzie środki 

finansowe i przychyli się do dofinansowania zakupu auta to w przyszłym roku można 

zrezygnować z dofinansowania. 

 

D. Jędrzejczak – Zastępca Komendanta nadzorujący Posterunek Policji podziękował za zakup 

testera. W tej chwili pracodawca ma prawo wezwać policję, aby sprawdzić pracownika czy nie 

spożywał alkoholu lub nie jest pod wpływem narkotyków. 

 

Przewodnicząca Komisji B. Lida odpowiedziała, że Komisja nie jest w stanie odpowiedzieć  

na wniosek. trzeba przeanalizować budżet. 

 

Radny S. Posieczek zauważył, że gmina Sośno mogłaby również partycypować w kosztach, 

ponieważ Posterunek Policji obsługuje również ich gminę. 

 

Kierownik Posterunku Policji A. Sontowski wyjaśnił, że Posterunek nie obsługuje Sośna, tylko 

przejął policjantów z Sośna. Więcbork jest jednym z największych posterunków. 

 

Komendant Powiatowy Policji P. Zawada wyjaśnił, że pojazd trafi do Posterunku w Więcborku. 

 

Radny S. Piłka zapytał czy Ministerstwo nie przekazuje środków finansowych na takie cele.  

W mediach przekazywane są informacje, że środków na bezpieczeństwo nie brakuje. 

 

Komendant Powiatowy Policji P. Zawada odpowiedział, że nie ma informacji, aby Komenda 

otrzymała nowe pojazdy. Wobec tego stara się pozyskać pojazdy w taki sposób. 

 

Radny R. Kałaczyński zapytał czy po zakupie zlikwidowane byłyby dodatkowe służby? 

 

Komendant Powiatowy Policji P. Zawada odpowiedział, że nie chce rezygnować  

z ponadnormatywnych służb. Jest to kwestia zgody Komendanta Wojewódzkiego. Komenda 

będzie się starała wnioskować o służby, a być może gmina wspomoże w postaci noclegów i 

wyżywienia. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka – J. Masztakowski odpowiedział, że znalezienie w tej chwili 

środków w budżecie nie jest prostą sprawą oraz nie wiadomo czy wszyscy radni wyrażą zgodę. 

Łatwiej byłoby zaplanować, gdyby wniosek wpłynął wcześniej. 

 

Radna B. Lida stwierdził, że jeśli nie uda się znaleźć środków teraz to niewykluczone, że nie 

znajdą się w trakcie roku 2018. 
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Komendant Powiatowy Policji P. Zawada wyjaśnił, że w grę wchodzą kwestie przetargowe, 

więc w trakcie roku to już za późno. Deklaracje finansowe muszą zostać złożone najpóźniej do 

końca marca. Ze swojej strony gwarantuje, że w przyszłym roku Komenda nie składałaby już 

wniosku o dofinansowanie zakupu samochodu czy sprzętu. 

 

Przewodnicząca Komisji B. Lida podsumowała, że Komisja weźmie pod uwagę argumenty  

i możliwości budżetowe i rozpatrzy wniosek, biorąc pod uwagę koniec marca 2018 r. 

 

 
 

Więcej pytań nie było. 

 

Spotkanie Komisji zakończono. 

Prot. E.K.K. 

Przewodnicząca Komisji 

 

                       /-/      Beata Lida 


